
ÎNTÂI-STĂTĂTORII  BISERICILOR
ORGANIZEAZĂ  UN  DINEU  PENTRU
CONSULII DIN IERUSALIM
Marți seara, 13/26 octombrie 2021, șefii bisericilor locale
din Ierusalim, în cadrul Consiliului Bisericilor, au organizat
o cină la restaurantul Bisericii Anglicane din Noul Ierusalim
de  Est.  Cina  a  fost  oferită  la  propunerea  și  prin  grija
Consulului General al Greciei la Ierusalim, domnul Evangelos
Vlioras, cu ospitalitatea Arhiepiscopului Bisericii Anglicane
din Ierusalim, domnul Husam Naoum. Invitați de onoare au fost
consulii  țărilor  care  colaborează  cu  Status  Quo  (CORPS
CONSULAIRE DE JERUSALEM), din Grecia, Franța, Marea Britanie,
Spania, Italia, Belgia, Suedia, Turcia și Vatican.

Oaspeții de onoare au fost întâmpinați la dineu de episcopul
anglican de Ierusalim, dl Husam Naoum.

În  timpul  mesei,  IPS  Părinte  al  nostru  și  Patriarh  al
Ierusalimului Teofil al III-lea s-a adresat celor prezenți
după cum urmează:

„Excelențele Voastre,

Stimați membri ai corpului diplomatic,

Înaltpreasfințiile Voastre,

Preasfințiile Voastre,

Doamnelor și Domnilor,

Suntem recunoscători că suntem alături de dumneavoastră în
această distinsă adunare și dorim să ne exprimăm mulțumirile
față de Excelența Sa, Consulul General al Greciei, domnul
Vlioras, pentru inițiativa de a ne reuni, precum și față de
Excelența  Sa  Arhiepiscopul  Husam  pentru  amabilitatea
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ospitalității  sale.

Misiunea Bisericilor din Țara Sfântă este foarte specifică.
Avem  o  responsabilitate  pastorală  pentru  creștinii  care
trăiesc aici și o obligație morală de a sprijini și susține
populația creștină, astfel încât creștinii să rămână în Țara
Sfântă.

Este, de asemenea, datoria noastră să ne asigurăm că va fi
menținut  caracterul  creștin  al  Ierusalimului  și  al  Țării
Sfinte, deoarece Țară Sfântă lipsită de populația sa creștină
și-ar  pierde  integritatea.  Avem  o  responsabilitate
suplimentară de a găzdui și de a servi multe mii de pelerini
care, în vremuri normale, vin în Orașul Sfânt al Ierusalimului
și în Țara Sfântă din întreaga lume, mulți dintre ei din
țările pe care le reprezentați. Suntem, de asemenea, chemați
la  diakonia  –  slujirea  –  Locurilor  Sfinte,  astfel  încât
acestea  să  rămână  locuri  de  cult  deschise  tuturor,  fără
deosebire.

După cum bine știți, prezența creștină în Ierusalim și în Țara
Sfântă se confruntă cu provocări fără precedent în timpul
vieții noastre.

Trăim într-un echilibru delicat care se bazează pe privilegii
și drepturi străvechi pe care istoria le-a confirmat, iar acum
există un atac concertat asupra acestor privilegii și drepturi
de către grupuri radicale care exercită o influență din ce în
ce  mai  mare  și  considerabilă.  Printre  aceste  asalturi  se
numără încercările de intruziune în proprietățile Bisericii,
precum  și  propunerile  de  impozitare  a  proprietăților
Bisericii, acțiuni care vor diminua și paraliza capacitatea
Bisericilor  de  a-și  îndeplini  misiunea  caritabilă  și
educațională.  Aceste  probleme  sunt  grave  și  vor  necesita
atenția  nu  doar  a  Bisericilor,  ci  și  a  comunității
internaționale  pentru  a  fi  rezolvate.

Apreciem faptul că atât corpul diplomatic de la Ierusalim cât



și liderii politici ai multor națiuni înțeleg că religia joacă
un  rol  indispensabil  în  viața  regiunii  noastre  și  suntem
încântați că ministerele de externe din atât de multe țări
recunosc acest rol. Nu poate exista nicio cale sigură către un
viitor sigur și pașnic pentru toți oamenii din Țara Sfântă și
din  Orientul  Mijlociu  dacă  nu  luăm  în  serios  această
realitate.

Bisericile  nu  doresc  să  se  amestece  în  rolul  propriu  al
conducerii diplomatice și politice. Cu toate acestea, suntem
pregătiți  și  dispuși  să  fim  parteneri  eficienți  cu
dumneavoastră pentru a face tot ce ne stă în putere pentru a
găsi căi de progres care să asigure respectarea statutului
existent. Nu ar trebui să subestimăm faptul că leadershipul
religios interconfesional s-a dovedit a fi eficient în a se
opune tuturor formelor de violență și în a promova pacea. În
această privință, menționăm în special țările Uniunii Europene
care, datorită istoriei lor îndelungate în regiunea noastră și
datorită implicării lor în modelarea Orientului Mijlociu, au
un angajament moral de a contribui la această activitate. Ne
angajăm în continuare să fim în strânsă legătură cu Uniunea
Europeană în eforturile acesteia de a fi un factor de pace în
regiunea noastră.

Permiteți-mi  să  vă  aduc  în  atenție  înființarea  de  către
Biserici  a  ONG-ului:  ICoHS  (Comunitatea  Internațională  a
Sfântului  Mormânt),  care  încearcă  să  pledeze  în  numele
comunităților creștine din Țara Sfântă în forumurile globale.
O realizare recentă semnificativă a ICoHS este noul său raport
privind  impactul  pozitiv  al  comunității  creștine,  care  va
aparea în zilele următoare.

Dorim  să  ne  exprimăm  recunoștința  față  de  fiecare  dintre
dumneavoastră, în rolurile consulare respective, pentru grija
și atenția pe care le acordați preocupărilor serioase ale
comunităților  noastre  creștine.  Fie  ca  Dumnezeu  să  vă
binecuvânteze în timp ce vă îndepliniți îndatoririle în numele
țărilor voastre și în numele tuturor locuitorilor din iubitul



nostru oraș și din Țara Sfântă.

Vă mulțumesc.”

 

Din partea Secretariatului-General

 


